

In this reorganization, responsibility for trade policy and program development as well as trade promotion abroad is being transferred to a restructured Department of External Affairs effective immediately. As a result, all staff of Industry, Trade and Commerce units under the Assistant Deputy Minister, Trade Relations, and the Assistant Deputy Minister, Trade Commissioner Service and International Marketing, (except the ITC Regional Offices) are now members of the Department of External Affairs. In addition those rotational members of the CGOT now being administered by the TCS will be transferred to the Department of External Affairs in the near future. You will have noted that the Prime Minister's press release also explains the decision to combine the industry sector units of Industry, Trade and Commerce with DREE in a new Department of Regional Industrial Expansion.

The amalgamation of the trade sector and External Affairs requires basic restructuring of the department. This is reflected in the decision to appoint two Deputy Ministers, de Montigny Marchand as Deputy Minister (Foreign Policy) and Bob Johnstone as Deputy Minister (International Trade) and Coordinator, International Economic Relations. Mr. Marchand will be responsible for the political geographic bureaux, International Cultural Relations, International Security and Arms Control

Dans le cadre de ladite réorganisation, la responsabilité en ce qui a trait à la politique commerciale et à l'élaboration des programmes de même qu'à la promotion du commerce à l'étranger est dès maintenant transférée à un ministère des affaires extérieures restructuré. Il s'ensuit que tout le personnel des services d'Industrie et Commerce relèvant du sous-ministre adjoint aux relations commerciales internationales et du sous-ministre adjoint au service des délégués commerciaux et marketing international (à l'exception des bureaux régionaux D'I et C) font maintenant partie du ministère des affaires extérieures. En outre, les membres permutants de l'office du tourisme du Canada actuellement administré par le SDC seront transférés bientôt au ministère des Affaires extérieures. Vous aurez sans doute constaté que le communiqué du Premier ministre explique également la décision de combiner les services du secteur industriel du ministère de l'Industrie et du Commerce avec le MEER et de former le nouveau ministère de l'Expansion Industrielle Régionale.

La fusion du secteur commercial et des services des affaires extérieures au sein du nouveau ministère des affaires extérieures suppose une restructuration fondamentale du ministère. Celle-ci se traduit dans la décision de nommer deux sous-ministres, soit de Montigny Marchand en qualité de sous-ministre (Politique étrangère), et Bob Johnstone en qualité de sous-ministre (Commerce international) et de coordonnateur des relations économiques internationales. M. Marchand sera responsable des bureaux géographiques politiques, des